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 Mötesanteckning 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
Typ av möte: Tillgänglighetsrådet  

Mötesdatum: 20 november 2017 kl. 18.00-20.15 

Plats: Nacka stadshus 

 
 
 
Tillgänglighetsrådet   Namn 
Ordförande  Monica Brohede Tellström (L) 
2:e  vice ordförande  Lisskulla Zayane (Mp) 
Nacka kommun Anna-Lena Möllstam 

Ann-Kristin Ingemarsson 
Leif Sköld 
Anders Fredriksson, 
Johanna Balic 
Heidi Swahn 

Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost Kerstin Fagerström,   
DHR Nacka Värmdö  Gunder Wåhlberg 
FUB Nacka Värmdö  Lena Evrell 
Föreningen Närståendecentrum Christine Matsson 
Livgivarna IFS Nacka Värmdö  Monica Beckman, Kerstin Lignell 
RSMH Nacka Värmdö Arne Arenteg 
RBU i Stockholms län Jenny Malvatrix 

 
 

Nr Ärende 

1.  Mötets öppnande och upprop  
 

2.  Val av person för kontrasignering  
Monica Beckman, Livgivarna IFS Nacka Värmdö  

3.  Godkännande av dagordning  
Dagordningen godkändes. 

4.  Minnesanteckningar från föregående möte    
Kerstin Lignell undrade om resultat från brukarundersökningen är klar. 
Anna-Lena Möllstam svarade att sammanställning av undersökningen pågår. 
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Nr Ärende 

 

5.  Lag om Samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård 
Anna-Lena Möllstam informerade om liggande förslag om en ny lag  
Syfte med den nya lagen är  
• Ingen ska behöva stanna på sjukhus längre än nödvändigt 
• Den landstingsfinansierade öppna vården ska bli dirigent för samverkan och säkra 
den fortsatta vården utanför sjukhuset 
• Alla som skrivs ut från slutenvården ska få en namngiven fast vårdkontakt 
• Vård och omsorgsplanering ska i större utsträckning ske i hemmet (SIP) 
 
• Riksdagsbeslut juni 2017 
• Ikraftträdande 1 jan 2018 
• Ny övergångsbestämmelse för psykiatrin – nya lagen träder i kraft 1 januari 2019 
 
Se bilaga 1  
 

6.  Hemsjukvård 2020     
Anna-Lena Möllstam redogjorde för diskussioner kring kommunal hemsjukvård – 
innehåll och omfattning i framtiden. 
Kommunal hemsjukvård ska gälla för alla från 18 års ålder. Det finns inga beslut 
tagna än. Troligen kommer det ett beslut under 2018, Nacka kommun förbereder sig 
och deltar aktivt i flera arbetsgrupper inför övertagandet från landstinget. 
 
Kommunal hemsjukvård – innehåll och omfattning 
• Planerade och oplanerade hembesök dygnet runt av sjuksköterska och 

undersköterska till individer 18 år och äldre som har ett sammanhängande 
vårdbehov 

• Rehabiliteringsinsatser i hemmet av arbetsterapeut, fysioterapeut och dietist 
• Kostnadsansvar för material som utförarna använder 
• ”Enstaka” hembesök hos icke hemsjukvårdspatient 
 
Anna-Lena Möllstam avslutade informationen med att hon gärna kommer ut och 
pratar med föreningarna om denna förändring. 
 
Se bilaga 2, bilaga 3  
 

7.  Övrig fråga 
Hur går arbetet med pälsdjursfria äldreboende  
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost 
Anna-Lena Möllstam svarade att kommunens MAS arbetar med att ta kommunala 
riktlinjer. 
Socialstyrelsen har tagit fram en vägledning angående djur i vård och omsorg. 
Värmdö kommun tagit fram riktlinjer för vårddjur.  
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Nr Ärende 

8.  Bostadsanpassning  
Ann-Kristin Ingemarsson, Leif Sköld redogjorde för rutiner, hjälpmedel och den nya 
bostadsanpassnings lagen, BAB 
 
Ny BAB-lagstiftning 1 juli 2018 
• §3 Bara personen med funktionsnedsättning kan ansöka om bidrag. 
• §4 Ägare av flerbostadshus får, efter att kommunen fattat beslut, överta rätten till 

bidraget. 
• §5 Bidrag lämnas inte om behovet kan tillgodoses med hjälpmedel. 
• §6 Bidrag lämnas inte till personer boende i LSS- eller SOL- bostäder dvs med 

bostäder med biståndsbeslut 
• §8 Bidrag kan i vissa situationer beviljas även om bygglagstiftningen inte följts. 
• §9 Byte av bostad har förtydligats: 
– Storlek, planlösning, antal våningsplan eller andra nivåskillnader som gör 

bostaden uppenbart olämplig med hänsyn till funktionsnedsättningen. 
• §10 Alla fastighetsägares medgivande krävs om inte sökande är ensam ägare till 

fastigheten.  
• §11 Bidrag till reparationer ges inte till LSS- eller SOL-bostäder. Oklart gällande 

vilken teknisk utrustning som är bidragsberättigad gällande reparationer. 
• §14 Återställningsbidrag till fastighetsägare har ingen nedre gräns (tidigare 5 000 

kr). Lämnas endast till hyresrätter om ägaren gett kommunen rätt att anvisa 
lägenheten till bostadssökande och kommunen inte kunde anvisa någon person 
med funktionsnedsättning. 

 
Frivillig roll för kommunen gällande återanvändning av utrustning och åtagande att 
genomföra åtgärderna. 
 
Mer information bilaga 4  
 
Bevaka hur funktionshindrad kan få hjälp att ansöka om LSS 
Föreningen Närståendecentrum  
Titta på hur man gör med sökande som är funktionshinder som kan vara hindrade att 
söka eftersom det inte finns en god man och man kan inte själv söka utan behöver 
hjälp med detta. 
Har man funktionshinder får inte assistenten inte trycka på knappen enligt BAB men 
enligt LSS är det ok att en assistent trycker på knappen. Det är viktigt att de båda 
lagarna har samma synsätt. LSS assistenten är se som personens förlängda arm – 
assistenten är inte personal utan personens förlängda arm. 
 

9.  Tillgänglighetsutmärkelsen 
Anders Fredriksson 
Juryn har träffats 2 gånger och de har gått igenom alla 73 inkomna nomineringar av 
21 verksamheter eller personer. 
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Nr Ärende 

 
Beslut har fattats att utse två pristagare, en individ och en verksamhet. 
4 stycken nominerade var extra intressanta –De kvarstående två nominerade kommer 
att få hedersomnämnandande. 
Alla som blivit nominerade kommer att få ett diplom att de blivit nominerade 2017. 
 
Priset delas ut på kommunfullmäktige 11 december 2017. Samtidigt kommer Nackas 
miljöutmärkelse att delas ut. 
 
Under våren 2018 kommer tillgänglighetsrådet att diskutera utveckling av 
utmärkelsen när det bland annat gäller olika kriterier, inriktning mm. 
 

10.  Handikappforum – lägesrapport 
Anders Fredriksson 
Arbetar på att den tillfälliga lokalen blir i övervåningen på Herrgårns gamla förskola i 
Björknäs.  
Det krävs lite renovering av lokalen innan den kan tas i bruk. 
 

11.  Sammanträdestider 2018. 
Ons 7/2 , Ons 16/5, Mån 24/9, Ons 28/11 
 

12.  Information från föreningarna 
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost 
Föreningen har deltagit på Seliakimässa i två dagar. Dessutom har föreningen stått på  
ICA-maxi för att värva medlemmar. Snart är det dags för julfest. 
 
FUB Nacka Värmdö  
Föreningen kommer att delta i demonstration 3 dec 13-15 på norra bantorget för att 
rädda rätten till assistent. 
 
Föreningen Närståendecentrum 
Föreningen arbetar mycket med frågan att göra äldres röster hörda. Man är inte 
dement när man är 65, man är äldre. Det finns personer som önskar dö hemma med 
assistans. Det är inte alla som får detta – det finns mycket att göra. 
 
Det finns yngre dementa – Hur ska arbetskamrater bete sig när en kollega börjar bete 
sig annorlunda. Det är få som vågar agera. – det finns mycket att göra – gäller att 
synliggöra gruppen. 
I december – En dag då man samlas för att göra julgrupper. 
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Livgivarna IFS Nacka Värmdö  
På senaste medlemsmötet var en apotekschef inbjuden. Han pratade om mediciner 
psykofarmaka och konsekvenser när det blir för många olika mediciner etc. Mycket 
intressant- kanske något för andra föreningar att bjuda in honom för en föreläsning. 
 
Beställarroll för distriktet – har Nacka som en modell, skapa relationer och 
möjligheter för de som mår dåligt. Profil – medlemstidning – artikel om Nackas 
modell som är nätverksburen modell. 
 
Namnbyte på allting – det är problem för alla kunder och anhöriga. Olika namn 
samma ord med olika innebörd inom kommunal och landstingsverksamheter. 
 
RBU rörelsehindrade barn och ungdom 
Kommer att delta på i demonstration 3 dec 13-15 på Norra Bantorget för att rädda 
rätten till assistent. 
 

13.  Övrigt 
Inkomna frågor 
Information om tillgänglighet på Nacka kommuns hemsida – RBU 
Kommit upp efter tvådagars möte med RBU att det ska finnas informationen på 
kommunernas hemsida tex daglig verksamhet – hur de är tillgängliga 
Träfflokaler, Särskola, förskola, skolor saknar upplysning om tillgänglighet, 
synskadade, hörsel (ljudmiljöer), doftfritt , ljus,  
 
Monica tar gärna upp det med berörda verksamheter. 
Självfallet ska det finnas information för alla allmänna lokaler speciellt för denna 
målgrupp.  
 
Alla föreningar inom rådet fick i uppdrag att skriva ned hur föreningens medlemmar 
definierar tillgänglighet. Tar upp det på ett möte i vår 
 

14.  Frågor som kommer att tas upp på nästa möte på grund av tidsbrist 
 
Allergirond på förskolor och skolor,  
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost 
 
Samarbetet med Värmdö –  
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost 
 

15.  Ordförande tackade för arbetet under året och önskade alla en härlig jul. 
 
Mötet avslutades 
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